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Alla sätt är bra utom de dåliga
Det finns både bra och dålig

reklam. Den dåliga ser vi

dagliga exempel på i våra

TV-kanaler. På de mest pin

samma sätt försöker reklam-

makare locka oss tittare att

köpa helt onödiga produkter.

Men visst kan det vara

rumsrent att locka männis

kor till köp. Allt beror på syf

tet. Eller som man säger; än

damålen helgar medlen.

FFV Aerotech har erbjudit alla an
ställda att på förmånliga villkor köpa
sig en egen PC.

—Jag vill understryka att huvud
syftet med den här ledaren inte är
att göra reklam för eller att sälja in
just detta paket till personalen, för
klarar VD Jan Eiborn. Min och led
ningens avsikt med erbjudandet är
att skapa ett bredare intresse för da
toranvändning generellt sett.

Det finns både vana användare
och nybörjare inom FFV Aerotech,
och här är det framför allt de dator

omogna som står i blickpunkten,
tillägger han.

Utvecklingen går oerhört snabbt,
och jag har i tidigare ledare hävdat
att de som inte hänger med nu för
sämrar sina positioner på arbets
marknaden i framtiden, säger Jan.
Säkert finns det föräldrar som nu tar
det här tillfället att skaffa sina barn
en PC av just det skälet.

— Men eftersom vi i första hand
vill försäkra oss om våra anställdas
utveckling, har vi lagt in ett villkor i
paketet som omfattar en särskild ut
bildning för varje köpare.

Både den utbildning och service
som ingår i avtalet är ämnad att göra
det enklare för köparna att komma i
gång med användningen. En PC
som bara står därhemma och samlar
damm är inte till nytta för någon.

Ränta på köpet
— Och dummare är vi inte heller än
att vi lägger in just den programvara
i paketet som FFV Aerotech använ
der i sin dagliga verksamhet, säger
Jan. Det kan ju betraktas som en
sorts ränta på investeringen för oss
om vi, som en del av köpekontrak
tet, kan sprida både kunnande och
kunskap även om dessa program.

Det finns andra möjligheter för
de anställda att på egen hand hitta
billigare paket, utan service, skrivare
och annat. Visserligen blir effekten
för företaget inte riktigt densamma
om inte programvarupaket och ut
bildning ingår, påpekar Jan. Men å
andra sidan är själva datoriseringen
det centrala i sammanhanget.

Viktig satsning
— För min egen del har datorn bli
vit ett måste under loppet av ett år.
Det som började nästan litet lekfullt
har utvecklats till fullt allvar, och i
dag skulle jag ha problem att klara
jobbet utan bland annat mailfunk-
tionen, påpekar Jan.

Han har själv funderingar på att
teckna sig för ett PC-köp och ger
rådet till alla anställda att snarast
göra detsamma. Antingen genom
det här erbjudandet eller på nå
got annat sätt. Det viktiga är att
så många som möjligt satsar på
tekniken och följer med i den
snabba utvecklingen. Både
för företagets och för sin
egen skull.

Aeroqiwiwet
Personalinformation för anställda inom

FFV Aerotech, FFV AvioComp, FFV Mätteknik
och FFV Test Systems.

Ansvarig utgivare: Sören Björk
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Nu kan FFV Mätteknik

räkna sig till den

växande skaran ISO-

certifierade företag

efter SEMKOs revision

i februari enligt stan

dard ISO 9002. I april

överlämnade revisor

Jan-Erik Johansson

skriftligt bevis på ett

godkänt resultat till

företaget och dess

VD Gilbert Wahlén.
FFV Mättekniks VD Gilbert Wahlén visar belåtet upp certiflkatet flankerad av kvalitetschefen Jan Lars
son till vänster och SEMKOs revisor Jan-Erik Johansson till höger.

0 Vilket skulle bevisas...
M ag har faktiskt levt med
B FFV Mätteknik hela li-
H vet, berättade Jan-Erik
■ Johansson litet överras-
H kande. Förklaringen är
U att han känner företaget

inte bara i sin nuvarande
roll som revisor.
— På den tiden jag arbeta

de på Standard Radio, betrak
tades Mätteknik som ett na
turligt centrum för svensk in
dustri vad gäller teknikutbild
ning bland annat. För min del
gällde det framför allt elekt
risk förbindningsteknik.

Fokus på kvalitet
Mättekniks förberedelser bör
jade för drygt två år sedan
med en förrevision hösten
1994, berättar kvalitetschef
Jan Larsson. Arbetet avbröts
tyvärr i början av 1995 på
grund av att Mätteknik sakna
de kvalitetschef innan Jan an
ställdes och övertog kvalitets-
ansvaret i augusti förra året.

— I november tog vi beslut
om revisionsdatum och där
med hamnade kvalitetsfrågor
na verkligen i fokus, berättar
han. De sista veckorna före
revisionen var engagemanget
på topp. Personal på alla håll 

och kanter förhörde sig om
sin roll, sitt ansvar och sina
befogenheter inför revisio
nen.

Starkt jobbat
Revisionsresultatet var ett
glädjande bevis på att vårt
budskap hade nått ut i företa
get, menar Jan.

— Det ska vi framför allt
tacka våra sekreterare för. De
jobbade hårt på alla nivåer för
att sprida information till

samtliga. Även avdelningsche
ferna har varit ett stöd i det
arbetet, säger Gilbert och till
lägger att det har varit starkt
jobbat av alla.

Det viktiga var att något
verkligen hände, och att alla
kunde se det. Att den interna
informationen fungerade bra
gjorde också att uppslutning
en blev massiv. Även samarbe
tet med SEMKO flöt smidigt
med en bra dialog mellan par
tema.

Nu när Mätteknik har ett 

fungerande kvalitetssystem
kan det fortsatta kvalitetsar
betet fokuseras på produkt
kvalitet och på fortsatt intem
kvalitetsutbildning.

— Den första periodiska
revisionen görs redan i no
vember och därefter varje
halvår. Även vårt bolag i Fin
land kommer att göra en för
revision i år med sikte på cer-
tifiering under 1997.

Text och foto:
Anne Allard

Bofors minröjare klar för utprovning
Behovet av en maskinell min
röjare är skriande stort ute i
världen, skriver tidningen Bo- 

forspilen. Varje år röjs
200 000 undan, och två miljo
ner nya läggs ut. En man kla

rar att manuellt röja 30 kvad
ratmeter om dagen. Bofors
minröjare klarar upp till
20 000 kvadratmeter pa en
timme. En mina kostar cirka
35 kronor att tillverka och
upp till 7 000 kronor att av
lägsna. Det kostar 9 miljoner
kronor att röja fyra kvadratki
lometer i dag med manuella
metoder. Bofors minröjnings-
fordon kan röja 60 kvadrat
meter för samma kostnad,
alltså femton gånger större
yta för samma pengar.
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Ek,plattare, orgarisatioK, wted,färre,

under rubriken "en

Där berättade vi hur

chefsnivåer minskat.

FFV Aerotech.

organisationen inom

några divisioner plat

tats till och att antalet

I förra Aerogrammet

fanns en serie artiklar

Liknande förändringar

pågår på flera håll inom

plattare organisation

med färre chefer".

Ny organisation
ger förutsättning
för bättre planering

Avdelning Flygsäker-

hetsmateriel, inom divi

sion Tillverkning, är på

väg mot samma mål.

Gruppchefsfunktioner

har avskaffats och arbe

tet organiseras om.

p er Hansson är av
delningschef och
berättar att det
finns flera skäl till
förändringsarbetet
inom avdelningen.

— Vi har flera
syften när vi förändrar vår or
ganisation. Syftet är inte bara
att minska chefsnivåerna och
att göra en plattare organisa
tion.

— Vi är ju en ganska liten
avdelning, och jag har känt
behov av att organisera vårt
arbete på ett bättre sätt.

— Vad jag fram för allt ef

terlyst är en bättre planering
Ska vi starta nya jobb måste vi
ha tid att fullfölja dem på ett
vettigt sätt. Jag vill se en tyd
ligare planering inom avdel
ningen. Och dit är vi på väg
tror jag.

De två grupper som tidiga
re funnits inom teknik; en för
flygsäkerhetsmateriel och en
för plast, gummi och kompo-
sit, blir en.

För att få en starkare och
tydligare teknisk koordine
ring har vi bildat tre system-
koordineringsområden, berät
tar Per.

En ny funktion skapas ock
så inom avdelningen. Och det
gäller samordning av avdel
ningens arbete. I de arbets
uppgifterna ingår att arbeta
med samordning av avdel
ningens offerter och vara an
svarig för planering och eko
nomi av avdelningens löpande
uppdrag.

— Med den här funktionen
stärker och förbättra vi vår
planering. Det är viktigt att vi
kan prioritera rätt i framtiden.

På verkstadsdelen inom av
delningen har beläggningen
var låg en tid. Vi har haft en
något för stor kostym, säger
Per. Även här har vissa
förändringar genomförts.

Den tidigare gruppchefen
kommer framledes att arbeta
inom teknikområdet och
kontrollen har förts över till
divisionens central kontroll
enhet.

— Vi har länge haft en
överbeläggning inom teknik
området och genom att föra
över Bengt-Olof, som var
gruppchef på verkstaden, kan
vi möta ökade krav på teknik
sidan. Det är en nödvändig
förstärkning.

Teknik och produktion har
förts närmare varandra ge
nom att de sorterar under en
gemensam samordnare. Det
blir lättare att gå över grän
serna, säger Per.

En viktig förändring blir att
alla inom tekniksidan kom
mer att arbeta med flera ob
jekt- eller processområden.
Genom att våra tekniker ar
betar med flera objektområ
den får vi en back-up och en
överlappning.

— Det blir ingen katastrof
om någon skulle sluta, säger
Per, för nu ska fler kunna mer
om olika objekt eller proces
ser.

Lennart Bladh

Acro,r«oMw<t j 15,j



goda referenser, enligt Jör
gen.

Bland annat har ERS under
hösten 1995 uppmärksammat
möjligheten och lagt ut CAD-
jobb på FFV Aerotech. De
var uppenbarligen nöjda och
har nu lagt en rambeställning
på en halv miljon under 1996.
Det innebär en bra grundbe
läggning hos oss, och nu har
även Nokia Audio följt det ex
emplet, noterar han med till
fredsställelse.

Säljande argument
— I marknadskontaktema
har vi märkt att många kun
der strävar efter att lägga ut
större bitar av utvecklings
uppdragen för att slippa ha
alltför mänga konsulter i hu- 

Staffan Nyberg på Prototyp
verkstad och Jörgen AppeIgren
pratar prototyp II av BASTE,

ny balktestare till JA37-sys-
temet. Mycket av jobbet med

framtagningen görs här.

göra en tulipanaros
set. Det här pas
sar oss väldigt
bra, eftersom vi i
dag har resurser
att genomföra

Det är med nya kontak

ter på marknaden som

med tulipanarosor.

Lätta att säga,

men svåra att göra.

Elektronikutveckling,

NH, har jobbat länge

och hårt med det utta

lade målet att bygga

upp en extern marknad

vid sidan av funktionen

som intern resurs.

Avdelningens nye chef

sedan januari, Jörgen

Appelgren, börjar

nu se vissa resultat av

ansträngningarna.

D
nom Celsius-gruppen gör
vi sedan tidigare en del
externa jobb, berättar
Jörgen. Bofors Weapon
Systems är en uppdrags

givare inom ramen för sitt
Trinity-systemet. Det har
spridit ringar på vattnet även
till Bofors Missiles, som har
beställt specifikationsjobb till
sin kapselutveckling.

— Om detta sedan leder till
affärer på den engelska mark
naden i framtiden, siktar vi
även in oss på att få göra ut-
vecklingsjobb inom samma
område.

Ren avlastning
Även andra Celsius-företag
skall uppvaktas i marknadsfö-
ringssyfte, liksom övrig för
svarsindustri där Ericsson-
gruppen ligger inom den till
tänkta nischen.

— För Ericssons del har vi
tidigare medverkat i ett
ASIC-projekt åt EMW i Kista
till ett av försvarets presenta-
tionssystem. Resultatet var
lyckat, och vi hoppas att det
ska ge effekt i form av fler
uppdrag därifrån, säger Jör
gen.

Poängen är att vi går in
som en avlastande resurs för

tillverkare under perioder då
deras egna resurser är hårt
belastade, tillägger han.

Kontaktnät
På den civila marknaden har
marknadsförings kampanjen
också krönts med viss fram
gång. Bland annat är verkty
get Mentor Graphics en att
raktiv tillgång för kunder som
arbetar i samma miljö.

— Det innebär att vi kajob-
ba med deras konstruktioner
on-line om så krävs. Nokia
och Ericsson är två exempel
på det sättet att jobba och två 

totalåtaganden.
Samarbetet inom företaget

har utvecklats positivt paral
lellt med de externa satsning
arna. Både med andra divisio
ner i Arboga och förhopp
ningsvis kommer även samar
betet med Linköping att ut
vidgas.

— Vi har också fatt möjlig
het att marknadsföra övriga
resurser inom FFV Aerotech
vid våra externa kontakter, av
slutar Jörgen. Han tar varje
tillfälle i akt att som ambassa
dör på marknaden minska den
anonymitet som förfarande
omgärdar vårt företag.

Roland Westergren bar fullt upp att göra med CAD-jobb at ERS.

Text och foto:
Anne Allard



FFV Aerotechs utbild-

ningsrigg för flygplan

39 Gripen, UR39, börjar

ta förm. Kabinen står

på plats, det serielika

flygplankablaget är le

vererat och installation

iggens vara eller inte
I vara diskuterades re-
I dan i samband med
I offerten för hela JAS-

konceptet i början av 1980-ta-
let. Den gången fick den inte
plats, främst av ekonomiska
skäl.

Frågan förblev öppen fram
till 1993 då FFV Aerotech
tillsatte en extern utredare för
att hitta fler ben inom Gri
pen-sfären än enbart ”appa-
ratunderhåll”. Resultatet blev
en rigg anpassad för både
avancerad felsökning och ut
bildning. Beslutet togs i mit
ten av 1993. Utbildningen
kommer främst att vara in
tern, men om behov uppstår
kan även extern utbildning bli
aktuell.

— Projektet genomförs i
tre etapper. Etapp 1 avslutas
vid årsskiftet, då vi skall vara
redo för samma A-nivåtest på
system och apparater som

— Det här är bland det roligaste jag hållit på med, säger projektleda
ren Sten Sundström.

Riggar om ESD-borden fyllas med
utrustning, och Sten
hoppas att riggen i fär
digt skick skall innehålla

jektet drog i gång på

allvar under 1994 med

planering, kalkylering

för Gripen

39-systemets samtliga elbur-
kar, som han kallar dem.

I höst bör de första appara
terna vara inkopplade och kla
ra för test. Då skall projektet
ha hunnit så långt att en veri-
fiering av etapp 1 kan genom
föras, förklarar han.

— Vi tar även fram lokala

och specifikationsfram-

tagning. Men egentli

gen började allt långt

innan dess, berättar

projektledaren Sten

Sundström.

görs i flygplanet, förklarar
Sten.

Under samma tak
Konkret omfattar etapp 1 lo
kaler där man nu samlat alla
riggar, HKP10, AJS37, JA37
och UR39 under ett och sam
ma tak

Etappen inrymmer även fa-
ciliteter som kraft- och kyl-
luftsanläggning, riggen med
kabin, kablage, apparatbäddar,
paneler med mera. Kyllufts-
anläggningen är helt freonfri
och identisk med den som an
vänds för flygplanet. Den har
kapacitet att försörja flera rig
gar om det skulle bli aktuellt.

I apparatrummet börjar

Den samlade projektgruppen med från vänster Sten Sundström, Hans Risberg
Thomas Carlsson, Mathias Erlandsson, Anders Storck, Daniel Stengård och Sv
också designat.



omvärldssimulatorer för ap
paraterna så att vi kan simule
ra den elektriska omvärlden,
om jag f3r uttrycka mej så. Li
kaså kräver de tre databussar
na i JAS-systemet en simula
tor, som ska lura systemet ge
nom att fingera apparater som
inte finns monterade.

Nästa serie
Ett stödsystem kommer i viss
mån att ersätta flygvapnets
dokumentation, tillägger
Sten, men traditionell doku
mentation kommer också att
finnas.

Ursprungligen var projek
tet knutet till delserie I av 39
Gripen, men efterhand har
inriktningen kommit att om
fatta delserie II.

— Möjligheten är öppen
att inför varje ny etapp ge an
passningen en ny inriktning
om behovet finns, säger Sten.
Första etappen utgör dock en
grundförutsättning för alla ef
terföljande och kan betraktas
som ett projekt i sig.

Arbetet pågår redan med
specifikationen för etapp 2,
som skall göra det möjligt att
fingera en förenklad flygning.
I etapp 3 tillkommer de tak
tiska funktionerna, och hur
utvecklingen sedan ser ut be
ror på vilka beslut som fattas i
omvärlden, avslutar Sten.

ängareta Karlsson, Roland Pettersson,
■Erik Åberg i själva kabinen som han

Korta fakta om UR39

UR39 riggen kominer att
användas på samma sätt
som testriggarna för flyg
plan 37, Viggensystemen,
men är utbiklningsanpas-
sad från början. Ambitio
nen är att med hjälp av
modern datorteknik skapa
simulerings- och registre-
ringsmöjligheter så att ap
parat- och systemhandläg
gare kan planera sina pass i
riggen och därefter bear
beta och analysera regist
rerad data på sina egna
kontorsrum.

Systemdator (SD). An
passningsenhet flygplan
(AFPL). Datapanel (DAP).
Elektroniskt Presenta-
tionssystem (EP). System
tablå (ST). Vapentablå
(VT). Det är de apparater
som behövs och kommer
att finnas i riggen för att
man skall kunna utföra
flygplanets inbyggda test.

Lokala omvärldssimula
torer, L-OVS, tas fram för
apparaterna så att man kan
simulera vissa omvärlds-
faktorer. Likaså kräver de
tre databussarna i systemet
en simulator för apparater
som inte finns monterade.
Med ett stödsystem håller
man reda på konfigura
tion, drifttider, status, vilka
enheter och vilka huvud
program som används.
Men även traditionell do
kumentation kommer att
finnas.

1 styrgruppen sitter di
visionscheferna Claes-Gö-
ran Danielsson, Anders
Unell och Stig-I lakan
Nilsson. Lennart Olofs
son, chef för avdelning NS
och ansvarig för riggverk
samheten deltar, och nu
tar Försvarselektronik,
med divisionschef Thomas
Eriksson, också plats i
gruppen.

På sydländska
breddgrader

V
artannat år arrange

rar chilenska flyg
vapnet en utställning
i huvudstaden San

tiago. FIDAE är Sydamerikas
största flyg- och försvarsmäs-
sa och hölls i början av mars.
Utställarna var omkring 350
till antalet, vilket är något fär
re än för två år sedan.

FFV Aerotech deltog för
andra gången och visade
svensk flyg- och försvarstek-

nologi inför Chiles uppköp av-
nytt stridsflygplan. Företaget
presenterade sig med skärm
utställning och UTB-syste-
met, ett markbaserat hjälpme
del för utvärdering av flygpass
med 37-systemet.

Övriga Celsius-företag pä
plats var CelsiusTech och Bo
fors och dessutom deltog alla
de övriga IG JAS-företagen,
Saab, Volvo och Ericsson.

Tips om jobb i
Lediga Platser

h
ar du funderat på att

byta arbete?
I Lediga platser

hittar du alla lediga
jobb inom FFV

Aerotech med dotterbolag.
Det Marie Olsson och

Hans Holm, från stab Perso
nal, visar upp är det första
numret som utkom for några
veckor sedan.

Här finns lediga tjänster
från såväl FFV Aerotech som
FFV AvioComp, FFV Mät

teknik och FFV Test Systems.
Den är ett komplement till de
anslag som sätts upp pä an
slagstavlorna.

Lediga platser distribueras
till samtliga enheter inom
FFV Aerotech med dotterbo
lag och sätts i speciella fack.
Och det är meningen att du
skall ta med dig ett eget
exemplar hem, om du i lugn
och ro vill studera vilka lediga
tjänster som finns.

Atro,r««<t j w 7



Premiärflygning för tvåsitsiga Gripen
Första flygningen med

den tvåsitsiga Gripen,

JAS 39B, genomfördes

måndag 29 april vid

Saab i Linköping.

Flygningen gick helt

enligt planerna och

varade i 41 minuter.

Pilot var Saabs biträ

dande chefsprov-

flygare Clas Jensen,

med provflygare

Ola Rignell i baksits.

f
lygplanet kändes pre

cis som vi piloter vill
ha det, det flög somen 39A. Vi är jätte

nöjda, var Clas Jen-
sens första kommentar direkt efter flyg

ningen.
JAS 39B är 66 centimeter

längre och innehåller 5200 

I början av mars träffa

des företrädare för

delar i konstruktionen som är
nya, jämfört med JAS 39A.
Merparten av förändringarna
återfinns i de delar som sitter
framför vingarna, medan
elektronik och datorer är
identiska. Stora förändringar
har vidtagits i kabin- och luft-
kanaldelen för att ge plats åt
ytterligare en pilot. Dessutom
har automatkanonen tagits
bort av utrymmesskäl.

JAS 39B Gripen är ett fullt 

operativt stridsflygplan, som
främst kommer att användas
för taktisk träning. Det är helt
igenom konstruerat med hjälp
av CAD-teknik. Konstruk
tionsarbetet har utförts i ett
Design Build Team bestående
av mellan 150-250 personer. I
teamet har ingått personer
från både utveckling och pro
dukti onssidan.

— Det är ett imponerande
lagarbete som ligger bakom 

den tvåsitsiga Gripen. Att vi
nu flyger med det tvåsitsiga
flygplanet innebär att vi pas
serat en av de absolut vikti
gaste milstolparna i program
met. Vi är stolta över att ha
klarat uppdraget både vad gäl
ler tid och kostnader inom
den tuffa ram som sattes upp
vid starten 1992, säger Hans
Ahlinder, VD för Industri
gruppen JAS.

UTA-möte med Flygvapenledningen
FFV Aerotech, Flyg

vapnet och Försvarets

Materielverk. För dem

hade överstelöjtnant

Stig Brolin och Bo An

dersson, avdelning

Utbildningsteknik, lagt

upp ett program kring

UTA-systemet.

V
i ser detta som ett

uppföljningsmöte
och ett led i att byg
ga upp våra kunska

per kring två viktiga stödsys
tem för JAS 39 Gripen, näm
ligen UTA och PLA, Plane
ring och Analys, sa Stig Bro
lin som en inledning på mö
tet.

Det är viktigt för oss att
sätta oss in i bilden, så att vi
vet vad vi pratar om bland de
våra, tilläde han. Vi behöver 

en bra grundkunskap som
plattform för fortsatta diskus
sioner internt och externt.

På mötet deltog även före
trädare för FVL Flygvapen
ledningen Flyg, LIFV Led
nings- och Informationssys
tem Flygvapnet samt Försva
rets Materielverk.

Både FFV Aerotechs utval
da representanter och LIFV
fick, tack vare Leif Åström
från FVL, en demonstration
av PLA och hur den är tänkt
att användas i flygvapnet. Och

Mats Wikman, flygförare vid
F16 i Uppsala, deltog med en
demonstration av UTB-syste-
met. För övrigt åkte han på
eftermiddagen direkt från
FFV Aerotech tillsammans
med företagets representanter
till flygutställningen i Santia
go, Chile som nämns på annat
ställe i tidningen. Hans upp
gift där var densamma som
under besöket i Arboga - att
demonstrera UTB.

Anne Allard
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De ställer alltid upp
och därmed BASTE

Helen Täuber som jobbar pä
avdelning Systemfunktioner,
ansvarar för jourtjänsten. Hon
förklarar att BASTE är proto
typ I av balktestare till JAS 39
Gripen. Den kontrollerar sig
nalsnittet mellan flygplan och
vapenbalk. Testet körs från
kabinen med BASTE upp
hängd i balken under planet.

Stort behov
—Just nu tar vi fram proto
typ II som ska fungera både
mot JAS 39 Gripen och JA37
Viggen, berättar hon vidare.
Men eftersom det än så länge
bara finns en testare att tillgå
för alla intressenter, så är ef
terfrågan stor.

Därför har FFV Aerotech
påtagit sig den jourtjänst som
pågått sedan augusti förra
året. Det innebär att intres
senterna kan begära in balk-
testaren även utanför ordina
rie arbetstid.

— Det berör framfor allt
Saab, FMVrPROV och F7
plus vår egen testrigg JA3 7,
berättar Helen.

Hon förklarar att man kör
regelbundna test med BASTE 

Jourjobb.

Vad associerar man

med det begreppet?

Troligen sådant som

sjukvård, räddnings

tjänst och snöröjning

när det någon gång

är riktig vinter.

Inte tänker man i första

hand på FFV Aerotechs

dagliga verksamhet.

Men nu finns det fak

tiskt anledning att göra

det. Och den anled

ningen är BASTE.

med Gripen. Testaren har
även hängts på balken till
JA37 för utprovning av IP-be-
väpning både mot flygplan
och i testriggen. FMV:PROV
och F7 använder den dess
utom för utbildning av tekni
ker, och likaså behöver de tes
taren om det uppstår oförut
sedda fel.

Jourgruppen håller kontroll
över var BASTE finns för till
fället, den gör planeringssche-
ma och ombesörjer transport
av testaren efter behov.

Helgjobb
Ansvaret inkluderar även hel
ger mellan sju på morgonen
och tio på kvällen. Men det
har hittills inte hänt särskilt
ofta att någon blivit utkallad
annat än på arbetstid.

—Jag minns bara ett tillfäl
le då det uppstod ett akut be
hov på FMV:PROV i Linkö
ping, säger Helen som delar
ansvaret med fyra andra.

En vecka var har de jour
tjänst, alltså var femte vecka,
och så här långt har det fun
gerat väldigt bra.

T EXT och foto:
Anne Allardefter ett visst antal flygtimmar



Sedan många år tillba

ka arrangerar FFV Aero-

tech kurser i Presenta

tion & Manövrering

JA37. Den riktar sig till

handläggare inom För

svarets Materielverk,

som får en helhetsbild

av systemets funktio

ner. Det finns även in

terna behov av sådana

kurser och inte bara på

JA-systemet. Fortfaran-
Roland Jansson prövar sin skicklighet i robotavfyring mot fientligt flygplan i luften medan systemkoordina-
tören tillika segelflygaren Jan-Ove Jönsson och motmedelsmannen Lars-Erik Sandström står på tur.

de arbetar

— SAMLAD KUNSKAP
med AJ37,

och för ett dussin av

dem ordnade Anders
SATT I SYSTEM

derhållsföreskriftssidan, radar,
motmedel och instrument. Så
visst var det god bredd även
på deltagarna.

— Om det finns internt be
hov av fler kurser, vilket jag
hoppas, så kommer vi då att
köra all teori som en inled-

Storck på avdelning

Systemfunktioner en

kurs i mars.

J
pplägget var i stort

sett samma som vid
de FMV-kurser vi
tidigare har genom

fört. Men vi lade inriktningen
mot AJ-systemet efter mod
paket 12, alltså mot AJS-ver-
sionen, berättar Anders. Si
mulatoravsnittet fick tyvärr
utgå av tids- och kostnads
skäl. Normalt är det obligato
riskt och ett mycket populärt
inslag, så många saknade det
säkert.

Kursen ger handläggarna
bättre grepp om hur flygfö
rarna upplever och utför sina
pass. De far en genomgång av

pilotens arbetsplats och av vad
som presenteras på indikato
rerna. Kursen inriktar sig allt
så mot gränssnittet mellan fö
rare och flygplan.

Olika faser
— Det är mycket information
att ta till sig, även om vi läg
ger oss på en övergripande ni
vå. Vi försöker också ge delta
garna en inblick i hur föraren
använder systemet i olika fa
ser. Att starta, flyga, landa,
manövrera radar, använda va
pen och så vidare.

— En del av eleverna har
redan bra systemkunskaper,
medan andra bara har ett hum
om helheten. Men uppenbart
är att kursen stimulerar alla
med sitt omfång, där många
delar samlas till en enhet.

Plats för fler
Antalet deltagare är begränsat
till tolv, och några av de för
anmälda fick inte plats den 

här gången. Så Anders och
fler med honom hoppas på yt
terligare intressenter för åt
minstone en eller ett par kur
ser till.

Den här gången represen
terades verkstadssidan, tek
nikdokumentation, program
mering, systemkoordinering,
radioteknik, systemtest, un- 

ning och riggövningarna kla
rar vi sedan av på dagtid och
inte som tidigare på kvällstid,
säger Anders. Första kursen
har pekat på det vettiga i en
sån uppläggning, så även vi
instruktörer har lärt oss något
nytt.

Olle Gustavsson visar ett schema över beväpningen på AJ31 för bland
andra Leifjuhlin från avdelning Flygsystem.

Text och foto:
Anne Allard
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Kenth Nybäck är elektronik
ingenjör och anställdes den 14
april på division Avionikunder-
håll avdelning Radar/Motmedcl-
verkstad. Senast arbetade han på
Köpings TV Service AB.

Patrik Bjurström är systemin
genjör och anställdes den 14
april på division Flygelektronik
avdelning Presentation och An
passning. Han kommer från
Markteleverkstaden i Örebro.

Conny Johansson har anställts som mätinge-
njör vid FFV Mätteknik. Hans arbetsplats är
avdelning Mätinstrument i Stockholm där han
började den 1 maj.

Patrik Toll har anställts pä di
vision Försvarselektronik, av
delning Underhållsteknik.
Patrik är nyutexaminerad ci
vilingenjör pä linjen Teknisk
Fysik och Elektroteknik vid
LiTH. Efter en rejäl semes

tertripp (4 månader!), till bland annat Asien
och Nya Zeeland, är Patrik nu redo för att itu
med vardagens mödor på vårt företag.

Lars Kaddik har anställts pä
division Mekanikunderhåll,
avdelning Teknik.
Lars har teknisk kandidatexa
men från KTH, Flygdrifts-
ingenjörslinjen.

Direkt efter utbildningen
gjorde Lars sin militärtjänst

vid AF 2 i Malmslätt och har på så vis blint be
kant med orten.

Den senaste tiden har han arbetat pä AP
Parts Torsmaskiner AB i Kalmar.

Examensarbetare
Per Fredriksson är antagen som examensarbe
tare på division Systemteknik avdelning Flyg
telesystem under tiden 16 april till 28 juni
1996.

Joakim Eklund är antagen som examensarbeta
re på division Systemteknik avdelning avdel
ning Utbildningsteknik under tiden 22 april till
28 juni 1996.

Lars Sjöberg har anställts på
division Försvarselektronik,
avdelning Underhållsteknik.
Lars är också nyutexaminerad
civilingenjör på linjen Tek
nisk Fysik och Elektroteknik
med inriktning mot medi
cinsk teknik, vilken bara finns

vid LiTH.
Under förra hösten tog Lars sin familj med

sig till Nederländerna och gjorde sitt examens
arbete på universitetet i Enschede, en litet ud
da och spännande avslutning på studierna.

Pensionsavgång
1996-04-30
4921 Birgitta Karlsson, UF12
1996-05-31
8467 Weine Isacsson, UF15

Ett nytt Videogram
met är på gång...
Just nu slutredige-
ras årets första Vi
deogrammet, som
distribueras under
vecka 24.

Penna från Häger
Har du som hyresgäst i Hägerns konferens
rum råkat stoppa på dig den laserpenna som
tillhör AV-utrustningen? Kolla fickorna och
skicka tillbaka pennan till Berit Hahne, IX,
om du hittar den bland dina gömmor.

Två frikortsvinnare
I utlottningen av två frikort till Arboga Södra
IFs hemmamatcher blev de två vinnarna
Åke Kvick, GA14 och Anneli Persson NT32.

Båda har fiitt sina frikort och hoppas nu på
många spännande fotbollsmatcher pä Ekback
ens IP, får man förmoda.

Tack
Ett hjärtligt tack för all upp
vaktning i samband med min
pensionering!

Lars-Bertil Jonsson,
FMV:FuhDQ/Arboga

Ett stort tack till Marina Bol-
mefalk och Maria Nylund,
CV, Christina Håkansson,
KB, Anita Larsson, KV och
Eva Hesselbäck, GP för er in
sats under TjejForum96 som
hölls i samband med Arboga-
träffen den 18 maj. Ni var su
veräna och er medverkan som
tekniska kvinnor behövdes
verkligen i detta hav av eter
neller, keramik och broderier!
Inget ont om det, men ni vi
sade att kvinnor kan mer än
så! Tack än en gång!

Susanne Linde och

Kristina Wiberg,
Personalstaben i Arboga

Nytt
Celsius-
nummer

Celsius AB har nytt telefon
nummer till huvudkontoret i
Stockholm. Besöksadressen är
som tidigare Birger Jarlsgatan
33. Postadress Box 7214.
103 88 Stockholm.
Tfn växel 08-463 00 00.
Fax till växeln 08-611 68 94.
Fax direkt 08-463 00 99.
Fax informationsavdelningen
08-463 00 96.

Rättelser
I förra numret uppgav vi fel
aktigt att Kristina Häkansson
kommer fran Ericsson i Rum
la. Hon är nyanställd vid \ a-
pensystems avdelning Beväp-
ningssystem i Örebro och
kommer närmast frän Enator.

Mätinstrument AM40 i
Stockholm har telefonnummer
08-620 06 30 och inget annat.
Avdelningen flvttade nyligen
till adress Siktgatan 11 S.
162 50 Vällingby. Faxnumret
är detsamma som tidigare.



Många intresserade
S^.gG-i nformation
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Det saknas av allt att döma
inte intresse bland de anställ
da för företagets PC-erbju-
dande. Närmare fyrahundra
personer kom i början av maj
till informationsmötena i
Linköping och Arboga.

Sedan foldern om PC till
anställda presenterades i för
ra numret har ytterligare
produktfakta tillkommit.
Dessutom finns en del nya
möjligheter bäde för tillval
och bortval.

Dator
ICL T-Bird T-100 med Intel
Pentiumprocessor 100 MHz.
Arbetsminne 8 Mb RAM, 1
Gb hårddisk samt 256 kb Ca-
cheminne. CD-ROM, 4 x
hastighet. Skärm 14 tum,
SVGA, MPRII. Ljudkort och
högtalare. Tangentbord för
Windows 95 och mus. Mini-
tower alternativt Desktop.
Ett års garanti och ett års fri
telefonsupport.

Skrivare
HP DeskJet 600, bläckstråle-
skrivare med fargmöjlighet.
Upplösning 600 x 600 punk
ter i svart/vitt, 300 x 300 i
fårg. Skriver ut 2-3 sidor per
minut. Flexibel pappershan
tering från vykort till A4.
Färgpatron ingår. Tre års ut
byte på plats inom 6-7 dagar.

Hela detta PC-paket kos
tar 15 850 kronor inklusive
moms.

Tillval och bortval
De möjliga tillvalen är större
skärm och utökat minne.

Tillägg för 15 tum färg
skärm 865 kronor, för 17 tum
färgskärm 3 650 kronor

Tillägg för ytterligare 8
Mb RAM är 1 119 kronor.

Det finns även möjlighet
att välja bort skrivaren för 

den som så önskar. Priset blir
då 13 555 kronor.

Dessa tillval eller bortval
skall noteras på blanketten
för bindande anmälan. Ange
även alternativ Desktop eller
Minitower. Övriga önskemål
far var och en göra upp di
rekt med PC-leverantören
KL-data.

Påpekas bör att priserna
enligt ovan är skyddade av en
så kallad prisfållsgarand. Det
innebär att köparen far del av
de eventuella prissänkningar
som sker fram till leverans.

Utbildning
Under förutsättning att du
installerat programvaror en
ligt ovan i egen befintlig PC,
har du också möjlighet att
delta i utbildningen på sam
ma villkor som köparna av
PC-paketet. Dock utgår ing
en gratifikation, eftersom
den endast är kopplad till
PC-köpet.

Dessutom utgår bara en
gratifikation per PC-köp.
Däremot kan flera i samma
familj, om de är anställda på
företaget, delta i PC-utbild-
ningen enligt ovan.

Programvara
Beträffande önskemål om
programvara och utbildning,
som framkom i samband med
informationen gäller följande.

De anställda som vill ha
Windows 95 och/eller Office
programvara för installation
på egen befintlig PC för
hemmabruk, kommer att få
den möjligheten via CD. Fö
retaget skall ta fram en rutin
för detta. En sådan installa
tion kan ske tidigast i sam
band med leveransen av ”PC
till anställda”. Observera att
en sådan kopia inte får kopie
ras vidare.


